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  محمدجواد طاهری، مدیر مجموعه 
تئاترشهر با ارائه توضیحاتی درباره 
بازسازی بخشی از این مجموعه درباره 
اجراهای آینده آن نیز خبرهایی داد. 
محمدجواد طاهری در گفت وگویی 
با ایسنا درباره بازسازی تازه ای که 
در مجموعه تئاترشهر در حال انجام 
است، توضیح داد: از شهریورماه قرار بر 
این بود که وارد بازسازی های مقطعی 
مجموعه شویم. این بازسازی شامل 
تعمیرات راهروها در زیرزمین است؛ 
تالارهای  و  نمایش  کارگاه  جلوی 
این  در  پیش تر  سایه.  و  قشقایی 
راهروها موزاییک  کار کرده بودند که 
آسیب دیده بود و سروصدا هم داشت. 
به همین دلیل در جلسات زیادی که 
برگزار کردیم، به این نتیجه رسیدیم 
متریالی سیمانی جایگزین کنیم که با 
بافت اصلی تئاترشهر همخوانی داشته 
باشد. او با ارائه جزئیاتی درباره آبدهی و 
صیقل دهی این راهروها درباره وضعیت 
بهداشتی  سرویس های  بازسازی 
مجموعه بیان داشت: سرویس های 
اصلی  سالن  راست  بالِ  بهداشتیِ 
تخریب شده و قرار است بازسازی شود. 
در گذشته در سرویس های بهداشتی 
هم از سرامیک ها و آجرهایی مانند 
سرامیک ها و آجرهای لابی سالن 
اصلی مورد استفاده قرار گرفته بود که 
متاسفانه در بازسازی های قبلی آنها را 
تخریب و سرامیک های مدرن و امروزی 
را جایگزین کردند. طاهری با بیان اینکه 
دو نوع نگاه درباره مقوله بازسازی  وجود 
دارد، ادامه داد: نگاه اول قائل بر این 
است که اثری را که تبدیل به میراث 
فرهنگی شده، به اصل خود بازگردانیم 
و نگاه دوم معتقد است بازسازی باید 
اعتقاد  باشد.  داشته  را  نمود خود 
شخصی من منطبق بر نگاه اول است. 
بنابراین وقتی متوجه شدیم که در 
معماری قبلی، سرامیک ها و آجرهای 
سرویس های بهداشتی عوض شده، 
درصدد برآمدیم تا دربازسازی فعلی، 
همان آجرهایی را که در لابی سالن 
اصلی به کار رفته، برای سرویس های 
بهداشتی استفاده کنیم و تا حدامکان به 
شکل اولیه و اصیل مجموعه تئاترشهر 
برگردیم. او با اشاره به دیگر مشکل 

مجموعه تئاترشهر اضافه کرد: مساله 
دیگر این است که متاسفانه تئاترشهر 
هنوز به فاضلاب شهری وصل نشده و 
در این بنا همچنان چاه های حفاری 
شده مورد استفاده است. در حال حاضر 
پروژه وصل شدن به فاضلاب شهری 
را داریم که البته نیازمند طراحی و 
بررسی هایی است که در حال مطالعه 
هستیم. به هر حال نمی توان از نظر 
دور داشت که لوله های سرویس های 
بهداشتی جرم گرفته و گاهی که بوی 
نامطبوع در مجموعه احساس می شود، 
به دلیل این گرفتگی ها و رسوبات است. 
امیدواریم بتوانیم در این مقطع کارهای 

مثبت این چنینی را انجام دهیم. 
  اجراهاقطعاشروعمیشود

 طاهری افزود: دوست داشتیم در 
شرایطی خیلی ایده آل تر و درست تر 
میزبان گروه های نمایشی باشیم و 
دوستان هنرمندمان هم با حال و 
باشند  داشته  اجرا  بهتر  شرایطی 
و حالا امیدمان به این است که بعد 
از بازسازی ها این اتفاق رخ بدهد. او 
در ادامه درباره برنامه  اجراهای این 
مجموعه نمایشی توضیح داد: یکسری 
از گروه ها تمایل به اجرا دارند ولی 
گروه های  معضل  بیشترین  امروزه 
اطلاع رسانی  امکان  نبود  نمایشی، 
به تماشاگران است. یعنی از یکسو 
گروه های نمایشی نمی توانند اخبار 

و اطلاعات نمایش های خود را به 
مخاطبان برسانند و از سوی دیگر 
تماشاگران هم به دلیل موقعیت ویژه 
تئاترشهر، امنیت لازم را برای حضور 
نمی کنند  احساس  مجموعه  در 
و نمی توانند با فراغ بال و آرامش 
تئاتر  تماشای  به  این مجموعه  در 
بنشینند. طبیعتا این شرایط باعث 
ایجاد نگرانی هایی در اغلب گروه ها 
شده است. او درباره راهکارهایی که 
این  حل  برای  می تواند  تئاترشهر 
مشکلات پیشنهاد بدهد، افزود: در یک 
نگاه منطقی، به دلیل نبود تماشاگر به 
همان دلایلی که برشمردم، گروه های 
نمایشی از نظر مالی آسیب می بینند 
و به هر صورت باید برای این موضوع 
فکری شود که چگونه می توانیم این 
زیان را جبران کنیم. از سوی دیگر 
می دانیم مرکز هنرهای نمایشی هم 
دچار تنگناهای مالی است. در هر 
حال تدبیری که برای همراهی با 
دوستان داریم و معتقدیم می تواند 
جلوی یکسری از هزینه ها را بگیرد، 
این است که برای گروه هایی که در 
مجموعه نوبت اجرا دارند، البته نه به 
همه آنها بلکه برای یکسری از گروه ها 
به تشخیص خودمان، شرایطی فراهم 
کنیم که بعدا در شرایطی بهتر بین 15 
تا 20 اجرا داشته باشند تا خسارتی 
را که از اجرا در این مقطع متحمل 

می شوند، جبران کنند. از طرفی در 
بحث کمک هزینه ها هم امیدواریم 
بتوانیم با گروه ها همراهی داشته باشیم. 
آقای کاظم نظری، مدیر کل هنرهای 
نمایشی هم اعلام کرده است گروه های 
نمایشی از پرداخت 20 درصد سهم 
گیشه به سالن، معاف شوند. به این 
معنا که 20 درصدی را که قبلا از سهم 
فروش گیشه به مجموعه پرداخت 
می کردند، بخشیده شود. اینها تنها 
کارهایی است که برای جبران بخشی از 
ضرر گروه های نمایشی می توانیم انجام 
بدهیم. طاهری با تاکید بر ضرورت 
اجرای تئاتر در هر مقطعی یادآوری 
کرد: در هر شرایطی چراغ تئاتر نباید 
خاموش شود. این حرف ما نیست و 
در تمام دنیا و در شرایطی سخت تر از 
وضعیت فعلی ما، تئاتر توانسته به حیات 
خود ادامه بدهد. استادان و بزرگان 
ما هم چنین نظری دارند. حال اگر 
تعدادی از دوستان مخالف اجرای تئاتر 
هستند، نه به عنوان مدیر تئاترشهر 
بلکه به عنوان یک فعال تئاتری معتقدم 
نباید دچار چنین چالش هایی بشویم 
چراکه تئاتر هم مانند هر حرفه دیگری 
باید بتواند به حیات خود ادامه بدهد. او 
در پاسخ به این پرسش که با توجه به 
تعطیلات تئاترشهر به دلیل بازسازی، 
وضعیت اجراهای این مجموعه پیش 
از جشنواره تئاتر فجر چگونه خواهد 
بود، گفت: اجراها قطعا شروع می شود. 
اجرای دو نمایش »شراره« و »فقط 
یک دقیقه طول می کشه« در سالن 
»سایه« و »قشقایی«، از سر گرفته 
می شوند و قرار است دو نمایش تازه 
هم در کنار این آثار اجرای خود را آغاز 
کنند. در برنامه ریزی های قبلی ما 
عمدتا سالن ها دو اجرایی تعریف شده 
بودند ولی ممکن است یکسری سالن ها 
تک اجرایی بشوند که البته این موضوع 
درباره همه سالن ها و همه اجراها صدق 
نمی کند. طاهری در پایان درباره برنامه 
تالاراصلی که مدت هاست خالی مانده، 
بیان داشت: برنامه هایی برای این تالار 
داریم که هنوز قطعی نیست و به نظر 
می رسد قطعی ترین اجرای آن کاری 
از آقای دژاکام باشد که گویا در حال 

تمرین آن هستند. 

تالارمولوی در اختیار 
»تئاترعروسکی«

 »لامینور« در جشنواره هند

مصطفیمحمودیمطرحکرد:
 توازن عرضه و تقاضا در 
پلتفرم ها صحیح نیست

  دبیر اسبق اتحادیه ویدئورسانه گفت: 
طبیعتا در تنوع تولید آثار نمایش خانگی قدرت 
انتخاب مخاطب بالاتر می رود اما نباید فراموش 
کنیم که این موضوع تحت الشعاع قدرت 
خرید مخاطب و زمانی است که می تواند برای 
بخشی از آثار صرف کند. مصطفی محمودی 
در گفت وگو با ایرنا بیان کرد: یک نکته که 
سریال های  تولیدات  وضعیت  تحلیل  در 
نمایش خانگی در بستر سرویس دهنده های 
VOD باید به آن توجه شود این است که 
این تولیدات همان مسیر نادرست سینما را 
می روند یعنی همان راهی که امروز می بینیم 
سینما بحران مخاطب و بحران تنوع ژانر را 
دارد. وی افزود: نگاهی به سریال های ساخته 
شده در سرویس دهنده های نمایش خانگی 
نشان می دهد که این آثار عمدتا در بستر ژانر 
اجتماعی و کمدی حرکت کرده اند و طبیعتا در 
چنین بستری مخاطب بسیار سریع تر از سینما 
در صورت اشباع شدن، دلزده می شود. دبیر 
اسبق اتحادیه ویدئو رسانه تاکید کرد: به نظر 
می رسد امروز توازن عرضه و تقاضا در بخش 
سریال سازی پلتفرم ها صحیح نیست. اینکه در 
هفته و ماه انبوهی از سریال های مختلف فارغ از 
کیفیت و محتوا به نمایش خانگی ارائه می شود 
این سوال را ایجاد می کند که مگر مخاطب تا 
چه اندازه می تواند از این حجم برنامه اقبال و 
استقبال کند؟ محمودی گفت: طبیعتا در تنوع 
تولید این آثار قدرت انتخاب مخاطب بالاتر 
می رود اما نباید فراموش کنیم که این موضوع 
تحت الشعاع قدرت خرید مخاطب و زمانی 
است که می تواند برای بخشی از آثار صرف 
کند؛ یعنی مخاطب هم به لحاظ هزینه ای که 
قرار است صرف کند و هم به لحاظ زمانی که 
می تواند به تماشای آثار تخصیص دهد، دچار 
محدودیت است. وی افزود: بر این اساس 
پیش بینی می کنم تا سه سال آینده بحران 
سریال های نمایش خانگی را همانند بحران 
سینما شاهد باشیم. این استاد دانشگاه با 
اشاره به کیفیت تولیدات شبکه نمایش خانگی 
اظهارداشت: البته نباید از کیفیت این سریال ها 
هم غافل شد؛ در سال های گذشته سریال هایی 
را داشته ایم که در میانه راه دچار مشکل شده اند 
و با پایان بندی سرهم بندی شده سر قضیه را 
هم آورده اند؛ مثلا شاهد بوده ایم که سریالی 
نیمه کاره رها شده یا با یک پایان بندی ضعیف 
قسمت های بعدی آن به آینده حواله داده شده 
است. فارغ از محتوا به نظر می رسد این کار هم 
به استقبال مخاطب لطمه وارد می سازد. دبیر 
اسبق اتحادیه ویدئو رسانه خاطرنشان کرد: 
عمده تولیدات سریالی نمایش خانگی چیز 
تازه ای را ارائه نکرده اند و صرفا خط قرمزهایی 
که در تولیدات سریال های تلویزیون وجود 

داشته است را تاحدی کمتر کرده اند.

  امیرحسین حریری، مدیر مرکز 
تئاتر مولوی اعلام کرد: طبق توافق 
انجام شده از قبل این مرکز از هفتم 
آذر در اختیار نوزدهمین جشنواره 
تئاترعروسکی تهران مبارک قرار 
می گیرد. امیرحسین حریری گفت: 
اجرای عموم نمایش های »آبا« و 
»اهانت به تماشاگر« تمام شد و طبق 
توافق با اداره کل هنرهای نمایشی، 
مرکز تئاتر مولوی از هفتم آذر به مدت 
یک هفته میزبان نوزدهمین جشنواره 
تئاتر عروسکی تهران مبارک می شود. 
وی تأکید کرد: بنده پیگیری می کنم 
تا اگر جشنواره در زمان مقرر برگزار 
نمی شود، برای اجراهای جدید مرکز 

تئاتر مولوی اقدام کنیم. 

اثر  »لامینور«  سینمایی  فیلم   
در  آذرماه   ۶ مهرجویی  داریوش 
جشنواره فیلم هند )گوآ( به نمایش 
درخواهد آمد. جشنواره بین المللی 
فیلم هند )IFFI( که با نام فستیوال 
گوآ شناخته می شود، یکی از پانزده 
رویداد رقابتی تقویم فیاپف است که 
از آنها به عنوان جشنواره های الف یاد 
می شود که هر ساله در شهر ساحلی 
برگزار  هند  غربی  در جنوب  گوآ 
می شود و در این دوره در بخش 
مسابقه میزبان »لامینور« تازه ترین 
است.  مهرجویی  داریوش  ساخته 
»لامینور« بیست وهفتمین فیلم بلند 
سینمایی داریوش مهرجویی است که 
به تهیه کنندگی رضا دُرمیشیان تولید 

شده است. 

امیرمهریزدان:
 رقابت در »سینماحقیقت« جدی است

 امیر مهریزدان، مدیر مرکز مستند سوره حوزه هنری با تاکید بر 
اهمیت جشنواره »سینماحقیقت« اظهارکرد که فضای رقابتی در 
این رویداد بسیار جدی است. امیر مهریزدان در گفت وگو با مهر، 
گفت: جشنواره سینماحقیقت را از این جنبه مغتنم می دانم که 
تبدیل به یک رویداد هنری در فضای مستند شده که حضور و کسب 
جایزه در آن اتفاقی مهم برای مستندسازان بوده و رقابت در آن 
بحثی جدی است. بنابراین این رویداد برای ما هم به عنوان کسانی که 
دوست داریم در این عرصه به تولید اثر بپردازیم، مورد توجه است. 
وی با بیان اینکه ملاحظاتی هم نسبت به جشنواره سینماحقیقت 
دارد، ادامه داد: گاهی ممکن است مجموعه آثاری که در جشنواره 
سینماحقیقت حائز جایزه و رتبه می شوند، فضایی داشته باشند که 
به لحاظ محتوایی خیلی با آن فضایی که ما در جبهه فرهنگی انقلاب 
دنبال می کنیم، نزدیکی نداشته باشد. البته این موضوع مربوط به 
جشنواره نبوده و بیشتر به سفارش دهنده ها و سازنده ها مرتبط 
است. به همین دلیل معتقدیم که به عنوان مرکز مستند سوره باید 
بایستیم و اینجای آن را خوب کنیم؛ یعنی وقتی محتوای خوبی 
داریم، باید آن را هنری و خوب بسازیم که در جشنواره قابلیت 
رقابت با آثار هنری درجه یک و خوب را داشته باشد. بنابراین حضور 
و وجود جشنواره سینماحقیقت را مثبت می دانیم و امیدوارم که 
بتوانیم به نقطه ای برسیم که آثار کیفی محتوایی خوبی در این حوزه 
تولید کنیم. مهریزدان همچنین درباره تعداد آثاری که از مرکز 
مستند سوره در شانزدهمین جشنواره سینماحقیقت شرکت کرده 
است، بیان کرد: واقعیت اینکه با توجه به سختگیری هایی کیفی که 
داشتیم، مستند فاخری که احساس کنیم می تواند در جشنواره 
سینماحقیقت باشد خیلی کم در مجموعه ما تولید شد. بنابراین در 
جشنواره امسال تنها یک مستند در بخش نیمه بلند داریم که در 
حد خود اثر شریف، گرانقدر و ارزشمندی است و ویژگی هایی که ما 
می خواهیم را دارد. انشا... به زودی اسم آن نیز اعلام می شود. مدیر 
مرکز مستند سوره حوزه هنری گفت: اولویت ما در حوزه سینمای 
مستند این است که به بخش هنری آن توجه بیشتری داشته باشیم. 
اتفاقی که شاید بتوان درباره آن گفت که کمی در حال به فراموشی 
سپرده  شده است. چراکه اکنون شاهد کم بودن نمک هنری تیپ 
کارهایی هستیم که در فضای مستند تولید می شود. بنابراین ما 
خودمان را مقید می دانیم که در این ماجرا نقش آفرین باشیم. بر 
همین اساس از تست کردن گونه ها، شیوه های جدید برای تولید 
کارهای خوب و فاخر ترسی نداریم. وی افزود: وقتی ما از هنر حرف 
می زنیم، طبیعی است که منظورمان هنر برای هنر نیست؛ در واقع 
به محتوای آثار هم باید توجه کرد. بنابراین باید بگویم محتوا هم 
برای ما حائز اهمیت است. ما معتقدیم محتوای خوبی که در اختیار 
جبهه انقلاب بوده، با مساله نبود هنر مواجه است. به طوری که بعضا 
مستندهایی داریم که به لحاظ محتوایی خیلی خوب، سرحال و 
درجه یک هستند اما به لحاظ هنری خیلی قابل ارائه نیستند. ما به 
نقطه مشترک این دو فکر می کنیم و این مساله اولویت مان است. 
این مدیر سینمایی در ادامه صحبت هایش با تاکید بر متناقض بودن 
استفاده از فیلمسازان جوان و تولید اثر با کیفیت هنری توضیح داد: 
وقتی از سینمای حرفه ای حرف می زنیم، جایگاه تازه کارها در آن به 
وضعیت مبهمی دچار می شود. چون آنها خیلی انگیزه و علاقه برای 
کارکردن دارند ولی تولید اثر خوب هنری با آنها باعث متناقض شدن 

ماجرا می شود. البته نه اینکه محال باشد ولی کمی سخت است.

مدیرمجموعهتئاترشهر:

چراغ تئاتر نباید خاموش شود


